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 Groningen, 17 april 2023 
 
 

 
Aan de voorzitter van het College van Gedeputeerde Staten 
 

Betreft: Schriftelijke vragen 68 miljoen euro voor aanvalsplan Grutto 
 
Geachte voorzitter, 
 
Grote stukken kruidenrijkgras waaien in de wind mee. Bij het lopen tussen de velden door hoor je de 
insecten zoemen. Wat hoor je daar nog meer? Een heldere roep ‘gruttooo, gruttooo’, de toonhoogte 
stijgt eerst, waarna hij daalt. Je pakt je verrekijker en speurt in het rond. Goed kijken en ja, daar 
zitten ze: Grutto’s. Prachtige vogels die met een oranje kleur tussen de andere weidevogels opvallen. 
Je ziet dat ze makkelijk met hun snavel de grond in kunnen, waarschijnlijk is het waterpeil hier hoog 
genoeg voor een goede voedingsbodem.  
 
Zo mooi kan het zijn. Nee, zo mooi moet het weer worden. Daarvoor is een Aanvalsplan Grutto 
gemaakt, om onze nationale vogel te redden. De Grutto heeft het zwaar: in 1970 waren er 120.000 
broedparen, nu nog 25.000. Om deze vogel, maar ook andere weidevogels, te redden moet er wat 
gebeuren. 68 miljoen euro en een plan liggen hiervoor klaar, maar aanpakken? Ho maar, want het 
Rijk en de provincies steggelen al 2,5 jaar over het laatste deel van de financiering. Dit blijkt uit een 
artikel in Trouw: ‘Onenigheid Rijk en provincie fnuikt redding van de Grutto.’ Steggelen boven natuur 
plaatsen. De grote verliezer is de Grutto. GroenLinks vindt dit een kwalijke zaak, omdat dit niet 
besturen is maar uitstellen en niets doen. Daarom hebben wij de volgende vragen: 
 

1. In het artikel in Trouw wordt gesproken over een impasse in de onderhandelingen tussen het 
Rijk en de provincies. Wie zitten aan deze overlegtafel? 

2. Volgens het artikel in Trouw wordt er al 2,5 jaar onderhandeld over de financiering van een 
reddingsplan voor de Grutto. Klopt dat? Zo ja, waar loopt de onderhandeling op vast? Zo nee, 
waarom wordt het plan nu niet uitgevoerd? 

3. In het artikel in Trouw komt naar voren dat er zorgen zijn over de lange termijnrisico’s wat 
betreft de financiering. Wat zijn precies die risico’s? Wordt door de provincie gelobbyd voor 
financiering voor de periode na de betreffende 6 jaar? Zodat de continuïteit, die volgens 
GroenLinks nodig is, gewaarborgd wordt.  

4. De financiering waarover gesproken wordt gaat over een Europese subsidie voor een periode 
van zes jaar. Als er niets met deze subsidie gedaan wordt, moeten die gelden dan 
terugvloeien naar Europa? 

5. Is er zicht op een einde van deze onderhandelingen? Wanneer wordt de knoop doorgehakt 
om de Grutto te redden? 

 
Het Actieplan Weidevogels Groningen is met een motie in 2018 van GroenLinks en de Partij van de 
Arbeid breed ondersteund. De provincie heeft hierop financiering gevonden om het plan zoveel 
mogelijk te kunnen uitvoeren. Ook bij de Medenertilsterpolder blijkt dat boeren, Groninger 
Landschap en de provincie zich volop willen inzetten voor de Grutto. 
 



6. De provincie Groningen zet, mede door het Actieplan weidevogels, in op het behoud van de 
weidevogels en daarmee ook de Grutto. De gelden van het Aanvalsplan Grutto zijn nog niet 
vrij gekomen. Heeft dit gevolgen voor de uitvoer van het actieplan weidevogels? Heeft dit 
gevolgen voor de redding van de Grutto? Of is het geld voor het aanvalsplan een ‘plus’ op het 
al bestaande beleid van de provincie Groningen? 

7. Is onze aanname correct dat het college het redden van de Grutto en andere weidevogels 
van groot belang vindt? Durft het dan ook uit deze impasse te komen? Bijvoorbeeld door wel 
het financieel risico te dragen en zo de Grutto en het agrarisch natuurbeheer verder te 
helpen in onze provincie? 

 
We kijken uit naar de antwoorden op deze vragen.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Nadja Siersema - Orsel 
Statenlid provincie Groningen, GroenLinks 
  


